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Do roku 2016 by měla v Plzni - nedaleko fakultní nemocnice na Lochotíně - vyrůst nová budova Lékařské fakulty UK. V
novém kampusu by studenti našli moderní výukové prostory, zároveň by se ovšem stal i centrem vědeckého výzkumu.
Pokud projekt nového areálu získá finanční podporu z evropských dotací, mohly by stavební práce začít už za necelé
dva roky.
„O projektu vybudovat nové výukové a výzkumné centrum lékařské fakulty se diskutuje a sní už dlouhá léta. Nyní se
to snad konečně stane skutečností. Vždyť od roku 1945 jsme nic nestavěli. Nyní máme více než dva tisíce studentů
a kapacita našich budov už vůbec nestačí. Nehledě na to, že je třeba se ještě významněji soustředit také na vědecký
výzkum,“ říká Jaroslav Koutenský, děkan plzeňské Lékařské fakulty Univerzity Karlovy.
Lékařská fakulta proto plánuje vybudovat také nové preklinické ústavy a biomedicínské výzkumné centrum. „To by
mohlo přilákat další kvalitní vědce. Rozšířily by se také naše možnosti výzkumu v důležitých oblastech, jako je například
molekulární biologie. Ta je jedním z osmi základních směrů rozvoje vědy v Evropě,“ doplňuje Jaroslav Koutenský a
zdůrazňuje, že podle vědeckých výsledků budou v budoucnosti také přerozdělovány finance vysokým školám.
Pozemky na výstavbu kampusu už Karlova univerzita v minulosti koupila.
„Stavbu plánujeme na svahu mezi bývalým židovským hřbitovem a fakultní nemocnicí, což je pro naše účely přímo
strategické místo,“ míní děkan.
Nyní Lékařská fakulta UK čeká, až bude moci přihlásit svůj projekt za 1,2 miliardy korun do operačního programu Výzkum
a vývoj pro inovace. Z EU se pokusí získat až 85 procent nákladů. „V celkové sumě je samozřejmě zahrnuto i kvalitní
vybavení výzkumných prostor,“ upřesňuje Jaroslav Koutenský.
Pomoc fakultě přislíbil i Plzeňský kraj, který s fakultou včera podepsal memorandum o podpoře a spolupráci. „Vytvoření
medicínského centra je významnou událostí pro celý region a přispělo by k významnému zvýšení konkurenceschopnosti
kraje v této oblasti. Aby se podařilo získat na kampus peníze, bude kraj apelovat například na ministerstvo školství a
podpoříme projekt fakulty i v rámci žádosti o evropské peníze,“ dodal hejtman Petr Zimmermann. S přípravou projektu
pomáhá i město Plzeň.


